



**Claude Rochette, FCPA, FCMA**  
**Former, Assistant Deputy**  
**Minister**



### Keys to success

“Innovation, Collaboration and Dedication”



### Career Path

Claude is a bilingual Canadian Forces and public sector professional with over 37 years of service to Canada. Claude gained significant experience in finance, HR and leadership over his 26 in the Canadian Armed Forces (CAF) occupying various financial and non-financial positions such as Director General Compensation and Benefits, Commandant of the Canadian Forces Support Unit Ottawa, Comptroller of the CAF and DCFO.

Upon his retirement as a Brigadier General in 2010, Claude spent 9 years in the federal public service as the CFO at CSEC (2), CBSA (2) and DND (5) providing him with leading expertise and knowledge on numerous disciplines including comptrollership, financial planning, budgeting, corporate accounting, business planning, procurement, infrastructure, assets and security policies and processes. His nomination as Associate Deputy Minister of National Defense in January 2019 gave him an opportunity to apply his broad and extensive experience at the highest strategic level.

Since his retirement in January 2021, Claude is a member of the Departmental Audit Committee at Elections Canada and has provided client departments such as DND, CAS, POLAR and LAC with strategic financial health reviews, program reviews, and financial advisory and coaching services.



### Education

- 2009 – Professional Logistician (PLog)
- 2008 – Chartered Professional Accountant
- 2008 – National Strategic Studies Program
- 2003 – Certified Human Resources Professional (CHRP)
- 2000 – Canadian Forces Command and Staff College
- 1983 – Bachelor of Arts in Industrial Relations, Laval University



**Claude Rochette, FCPA, FCMA**  
**Ancien Sous-ministre délégué**



### Clés du succès

« Innovation, collaboration et dévouement »



### Cheminement de carrière

Claude est un professionnel bilingue des Forces canadiennes et du secteur public qui compte plus de 37 années de service au Canada. Claude a acquis une expérience appréciable des finances, des RH et du leadership au cours de ses 26 années au sein des Forces armées canadiennes (FAC) et a occupé divers postes financiers et non financiers, comme celui de directeur général, Rémunération et avantages sociaux, commandant de l'Unité de soutien des Forces canadiennes à Ottawa. Contrôleur des FAC et DCFO.

À sa retraite comme brigadier-général en 2010, Claude a passé neuf ans dans la fonction publique fédérale à titre de DPF au CSTC (2), à l'ASFC (2) et au MDN (5), ce qui lui a permis d'acquérir une expertise et des connaissances de pointe dans de nombreuses disciplines, notamment la fonction de contrôleur, la planification financière et l'établissement de budgets, la comptabilité ministérielle, la planification des activités, l'approvisionnement, l'infrastructure, les biens et les politiques et processus de sécurité. Sa nomination au poste de sous-ministre délégué de la Défense nationale en janvier 2019 lui a donné l'occasion de mettre à profit sa vaste expérience au plus haut niveau stratégique.

Depuis son départ à la retraite en janvier 2021, Claude est un membre du Comité Ministériel d'Audit à Élection Canada et a fourni aux ministères clients comme le MDN, le SATJ, SPC et BAC un examen stratégique de la santé financière, des examens de programmes et des services de conseils et d'encadrement financiers.



### Formation

- 2009 – Logisticien professionnel (Plog)
- 2008 – Comptable professionnel agréé (CPA)
- 2008 – Programme national d'études stratégiques
- 2003 – Conseiller en ressources humaines agréé (CRHA)
- 2000 – Collège de commandement et d'état-major de l'Armée canadienne
- 1983 – Baccalauréats ès arts en relations industrielles de l'Université Laval